
P r o t o k ó ł   Nr XLVIII/2006 
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 października 2006 r. 
 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy               -  Spóźnieni: S. Maśliński – 1020 

                                                                        Z. Botwinionek - 1045    

b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowki 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
    Kierownik OPS                                        -   Krystyna  Szustak                   
    Dyrektor ZGK                                         -   Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.            -   Elżbieta Fryckowska 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           -  Sławomir Miluski 
    
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 

      2.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych,   
3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres 2002 – 2006, 
4. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy za okres 2002 – 2006, 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Informacja Wojewody Pomorskiego, Przewodniczącej Rady i Wójta Gminy Dębnica               
    Kaszubska z analizy oświadczeń majątkowych, 
7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

          a/ zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2006 rok,   
          b/ scalenia i podziału nieruchomości na obszarze miejscowości Dębnica Kaszubska       
              w gminie Dębnica Kaszubska objętym przez miejscowy plan zagospodarowania  
              przestrzennego osiedla mieszkaniowego „Północ” w Dębnicy Kaszubskiej, 
       8.  Zamknięcie obrad.                         
 

 
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1. 
 
a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1015 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
              
 
 

 



b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Wójt Gminy wniósł o zniesienie pkt.7b tj. podjęcia uchwały w sprawie scalania i podziału 
nieruchomości na obszarze miejscowości Dębnica kaszubska w gminie Dębnica Kaszubska 
objętym przez miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego osiedla mieszkaniowego 
„Północ” w Dębnicy Kaszubskiej. Powyższe uzasadnił tym, że nie zostały wypełnione 
wszystkie procedury związane z podjęciem uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /13 za/.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad z 
uwzględnieniem zgłoszonego wniosku. 
 W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (13 za).  
 
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (13 za,).           
 
 
Ad 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o 
zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami 
jakie otrzymali Radni. 
Zastępca Przewodniczącej  zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z 
otrzymanych odpowiedzi. 
Radna E. Kuklińska stwierdziła, że jej nie chodziło o zapewnienie dowożenia dzieci do końca 
października ale do końca roku szkolnego. 
Radna U. Rączka stwierdziła, że tylko częściowo jest zadowolona z odpowiedzi na 
interpelację. Z tego co wie było stare ujecie wody, które było lepsze. 
Dyrektor ZGK poinformował, że stare ujęcie jest w kotłowni starej szkoły. Występuje tam 
małe ciśnienie wody i część  mieszkańców nie miała wody. W tej wsi należy wymienić 
hydrofornię na nową. 
Radny M. Adamowicz uważa, że należy rozpatrzyć możliwość pociągnięcia wodociągu z 
hydroforni w Budowie. 
Dyrektor ZGK poinformował, że w Zakładzie Gospodarki Komunalnej znajduje się gotowa 
dokumentacja na wymiany i naprawy administrowanych hydroforni. Mamy koncepcję, ale na 
te działania niezbędne są środki finansowe. Koszt małej hydroforni to 15 tys. 
Radny Z. Wandachowicz zaproponował zastosowanie filtrów magnezowych, które on stosuje 
w swoim zakładzie. Uważa, że są dobre. 
Dyrektor ZGK poinformował, że takie filtry stosuje się w Niemczewie ale ich eksploatacja 
także związana jest z kosztami. 
 
 
 

 



 
Ad 3 
 
Jako sprawozdanie z działalności Wójta za okres mijającej kadencji prosił by przyjąć artykuł 
z Dziennika Bałtyckiego, który został dostarczony wszystkim radnym na komisji wspólnej i 
zawiera najważniejsze osiągnięcia które udało się dokonać w latach 2002 – 2006. 
Ponadto dodał, że jest zadowolony z tej kadencji oraz ze wspó łpracy z Radnymi. 
Uważa, że wspólnie zrobiono dużo pracy pożytecznej, z której wszyscy powinni być dumni. 
Mimo trudności uważa, że za czasów tej kadencji udało się wiele rzeczy zrobić. Do jednych z 
ważniejszych osiągnięć zaliczył przyjęcie planu naprawczego finansów gminy, który jest 
realizowany i co najważniejsze wskaźniki nie są przekraczane. W mijającej kadencji udało się 
nam pozyskać 10 mln. zł. bezzwrotnych środków na realizację zadań. Uważa, ze wszystkie 
działania przyszłego Wójta i Rady powinny być zsynchronizowane z przyjętą strategią i 
Planem Rozwoju Lokalnego. 
Radny P. Paczesny przypomniał, że wiele udało się zrobić dzięki konsekwencji Radnych, 
którzy wymogli na Wójcie realizację. Stwierdził, że Wójt jest trudnym partnerem i dlatego 
współpraca Rady z Wójtem nie zawsze układała się dobrze. Uważa, że dobrze się stało, że 
przyjęto do realizacji zadania strategiczne, które są zawarte w Planie rozwoju Lokalnego. 
Realizacja tych zadań przyczyni się do poprawy infrastruktury technicznej na terenie gminy. 
Należy dopilnować by przyszła Rada konsekwentnie go realizowała.  
Ma tylko żal, że obecna rada nie dopilnowała opracowania dokumentacji technicznej na 
kanalizację całej gminy a nie tylko rejonu zlewni Motarzyno. 
Radna J. Karaś zauważyła, że jest to ostatnia sesja i nie powinniśmy sobie nawzajem 
wypominać. Powinniśmy rozstać się z uśmiechem, darować sobie wszystkie animozje.      
Dyrektor ZGK przeprosił, że musi opuścić obrady Sesji i podziękował Radnym za 
współpracę.  
 
Ad 4 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o 
przedstawienie sprawozdania z działalności Rady Gminy za okres 2002 – 2006. 
Zastępca K. Olech przedstawił sprawozdanie z działalności Rady za okres mijającej kadencji 
/załącznik Nr 2 do protokołu/. 
 
Ad 5 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zapoznała Radnych z projektami odpowiedzi na 
pisma, które wpłynęły do biura rady i były omawiana na posiedzeniu Komisji Wspólnych. 
Zapoznała z treścią odpowiedzi dla Pani Krystyny Merchel / załącznik Nr 3/ oraz Pracownic 
Działu Administracyjnego Zakładu Gospodarki Komunalnej /załącznik Nr 4/. 
Odpowiedzi zostały zaakceptowane jednogłośnie przez Radnych. 
 
Ad 6     
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że nie wpłynęła analiza oświadczeń 
majątkowych od Wojewody Pomorskiego.  
Następnie przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych Radnych złożonych za 2005 rok 
oraz  na zakończenie kadencji /załącznik Nr 5/. 
Wójt Gminy przedstawił analizę oświadczeń majątkowych za 2005 pracowników 
zobowiązanych do ich składania / załącznik Nr 6/. 

 



 
Ad 7 
 
a/ 
 
 Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica 
Kaszubska na 2006 rok,  / załącznik Nr 7 do protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 24.10.2006 r.  i uzyskał pozytywną opinię.  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/. 
/ Nieobecny w trakcie głosowania  M. Mnich/. 
 
Ad 8   
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska podziękowała Radnym, Wójtowi, pracownikom 
funkcyjnym Urzędu, kierownikom jednostek organizacyjnych i sołtysom za współpracę w 
mijającej kadencji. 
Radni Rady Powiatu E. Dańczak i S. Jank podziękowali Radnym za współpracę. 
Zastępca Wójta Tadeusz Bejnarowicz także podziękował wszystkim za współpracę i 
zapewnił, że to był dla niego okres nowych doświadczeń.   
Skarbnik Gminy Marek Malinowski podziękował przede wszystkim za powierzenie mu tego 
odpowiedzialnego stanowiska i zaufanie jakim obdarzyli go Radni. Ma nadzieję, że tego 
zaufania nie zawiódł. Zrealizowane zadania świadczą o tym, że mimo kłopotów i trudności 
udało się „ogarnąć” budżet. Stwierdził, że Radni powinni być dumni, że zostawiają swoim 
następcą budżet w dobrym stanie. Przypomina, że następcy także nie mogą zapomnieć o 
programie naprawczym. 
Radny Z. Wandachowicz podziękował wszystkim za współpracę oraz poinformował, że z 
uwagi na sprawy osobiste nie będzie ubiegał się o ponowny wybór. Zapewnił, że jeżeli 
zajdzie potrzeba to nadal będzie służył pomocą. 
Radna U. Rączka w imieniu sołtysów podziękowała za współpracę, jednocześnie 
poinformowała, że jest to nie wdzięczna funkcja społeczna. Życzy nowym sołtysom, by byli 
bardziej doceniani przez nową Radę oraz Wójta.  Uważa, że tym ludziom także należą się 
podziękowania za współpracę w mijającej kadencji. 
Radna J. Karaś w imieniu Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki podziękowała 
Dyrektorom Szkół, Gminnego Ośrodka Kultury i  Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej 
za współpracę. 
Dyrektor GOK – Grażyna Chojnowska także podziękowała za współpracę i radnym którzy 
ubiegają się ponownie o wybór życzyła sukcesu. 
Wójt Gminy Grzegorz Grabowski podziękował wszystkim za pracę dla dobra gminy w tej 
kadencji, życzył wszystkim zdrowia a ubiegającym się ponownie o wybór zwycięstwa.       
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska po wyczerpaniu porządku obrad dokonała 
zamknięcia Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz.1215. 
 
Protokołowała:                                                                              Przewodnicz ąca                 
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                 Rady Gminy                     
                                                                                                   / -/ Zyta Rytelewska 

 



  

 


